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VERSLAG VAN DE OPENBARE VERGADERING D.D. 24 JANUARI 2013 VAN DE 

COMMISSIE BEHEER 
Vastgesteld in de vergadering van 7 februari 2013 

Aanwezig de leden: 

De heren Baaijens (Actiepartij), Boer (VVD), Catsman (CDA), Kruisman (GroenLinks), Van de 

Manakker (Sociaal Lokaal), Schaart (PvdA), Stapelkamp (Haarlem Plus), Visser (CDA), 

Weever (SP) en de dames Huysse (GroenLinks), De Leeuw (OPH), Pippel (D66) en Schopman 

(PvdA) 

 

Afwezig: de heer Van Haga (VVD), de heer Marselje (D66) en de heer Reeskamp (Fractie 

Reeskamp) 

 

Mede aanwezig: 

De dames M. Blaauboer (griffier), de heer D. Bol (voorzitter) en de heer R. van Doorn 

(wethouder)  

 

Verslag: Mevrouw M. van de Belt (Notuleerservice Nederland) 

 

 

1. Opening en mededelingen van de voorzitter 

De voorzitter opent om 17.00 uur de vergadering en heet iedereen welkom. 

 Woensdag 30 januari is er een extra commissievergadering over de Parkeervisie speciaal voor het 

toelichten van zienswijzen door organisaties of burgers. Aanvang 19.30 uur in de raadszaal. 

 Donderdag 7 februari is de aanvangstijd van de commissie 18.45 uur tot 20.45 uur in verband met 

het MRA-congres in Eye, Amsterdam. 

 

2. Spreektijd voor belangstellenden 

Er hebben zich geen belangstellenden gemeld. 

 

3. Vaststellen agenda 

De agenda wordt vastgesteld. 

 

4. Inventarisatie rondvraag en mededelingen voor leden en collegeleden 

Er is een rondvraag. 

 

5. Duurzaamheidsprogramma 2013 en 2012 en CO2-monitor 

Mevrouw De Leeuw vindt het programma ambitieus. Ze zet vraagtekens bij de medewerking van de 

corporaties aan het opwaarderen van woningen in de huidige recessie. Ze vreest dat het tot 

huurverhogingen gaat leiden. Bij warmte-koudeopslag brengt men 100 euro stookkosten per maand in 

rekening. Daar komt het koken nog bij. Bovendien zitten er nogal wat kinderziektes in het systeem. 

Hopelijk zijn die uit het systeem verdwenen als het breder wordt toegepast. 

Mevrouw Schopman complimenteert de ambtenaren en de wethouder voor dit mooie, ambitieuze 

duurzaamheidsprogramma. De afdeling Milieu en Duurzaamheid dient haar overkoepelende rol te 

behouden. Om de doelstelling Haarlem Klimaatneutraal voor de eigen organisatie in 2015 en voor heel 

Haarlem in 2030 te behalen moet er nog heel wat gebeuren. De PvdA ontvangt graag jaarlijks een 

simpel overzicht dat aangeeft in hoeverre de afdelingen de ambitie waarmaken. Voor Spaarne Energie 

bestaat nog grote terughoudendheid en de PvdA hoort graag welke mogelijkheden de wethouder inzet 

om dit verder aan te jagen. Bij de vergoeding van energie mogen huurders die van particulieren huren, 

niet vergeten worden. Vergroening van de wijken is ook mooi, maar dan moeten de verschillende 

afdelingen wel coulanter omgaan met de APV die nog aangepast gaat worden. Wellicht kan er actiever 

worden ingezet op voorlichting voor energiebesparing aan wijkraden en corporaties. De energiecoach is 
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belangrijk. De Waarderpolder is een bedrijveninvesteringszone en misschien zou voor bedrijven 

bekeken kunnen worden of verduurzaming voor een deel uit BIZ gefinancierd kan worden waardoor de 

energiecoach overeind blijft. 

De heer Visser onderschrijft de complimenten. Het CDA is wat bezorgd over de monitoring. Een 

overzicht met smiley’s ziet het CDA niet zitten, maar als er iets niet goed loopt, zou het CDA daarover 

graag tijdig worden geïnformeerd om zijn sturende rol te kunnen uitoefenen. Rapporteren wordt 

uitgespreid over de hele organisatie en dat vormt wellicht een praktisch probleem. 

De heer Van de Manakker ziet dat er veel aandacht is voor alles wat er al gedaan wordt en zal worden 

om de doelstelling Haarlem Klimaatneutraal in 2015 te bereiken. Sociaal Lokaal kijkt graag naar de 

toekomst en wil hoog inzetten op een energievoorziening die minder afhankelijk is van fossiele 

brandstof. Er komt kennelijk weer een GEB. Onderzoek naar geothermie (= aardwarmte) zou goede 

mogelijkheden bieden voor de Waarderpolder en 023 Schalkwijk, en als er nu middelen worden 

gezocht om het project te starten, stemt dat Sociaal Lokaal heel tevreden. Sociaal Lokaal stemt in met 

het programma. 

De heer Kruisman is blij met de toenemende aandacht voor duurzame energie. Veel initiatieven komen 

van burgers. GroenLinks is ook blij met het plan voor de zonatlas die het inzichtelijk maakt wat 

zonnepanelen kunnen opleveren. Haarlem loopt voorop met verduurzaming, maar het gaat te langzaam. 

In het kader van duurzame mobiliteit zou GroenLinks graag de benzinescooters uit de stad verbannen 

en alleen elektrische scooters welkom heten. Hopelijk wil de wethouder daarvoor lobbyen in Den Haag. 

De heer Kruisman hoort graag wat GGD Kennemerland op dit moment doet aan de 

fijnstofproblematiek. GroenLinks zou graag de lokale energiedienst binnenkort agenderen en daaraan 

een serieuze bespreking wijden. 

Mevrouw Pippel benadrukt dat duurzaamheid iets is waaraan iedereen moet meewerken. Ze roept de 

wethouder op initiatieven van individuen ruimte te geven, daarover in gesprek te gaan en dat niet te 

dicteren. De overheid mag geen remmende factor vormen.  

De heer Stapelkamp meent dat de gemeente op koers ligt met haar duurzaamheidsdoelstelling. 

Haarlem Plus vindt de energieaanpak in samenwerking met de corporaties prima. Wel zijn er zorgen 

rond het thema verkeer en vervoer. De ambitie mag niet te veel ten koste gaan van de bereikbaarheid 

van de stad en de ondernemers. 

De heer Baaijens ziet diverse goede ideeën. Elektrisch rijden wordt in 2013 uitgebreid met meer 

oplaadpunten en daarmee kan Haarlem nog aantrekkelijker worden. Bepaalde oplaadpunten kunnen in 

vijftien minuten een accu compleet opladen. Hij vraagt aandacht voor initiatieven die voor overlast 

zorgen en waarvoor (nog) geen regelgeving bestaat en waar handhaving wel wenselijk is. 

 

Wethouder Van Doorn stelt vast dat het programma voor 2013 inderdaad ambitieus is. In de afgelopen 

jaren is een basis gelegd en nu worden vervolgstappen gezet. De gemeente zet sterk in op 

informatieverstrekking en voorlichting en dat werkt als vliegwiel. Er is veel deskundigheid in huis. 

Haarlem ligt qua locatie gunstig in de regio met Tata Steel, Amsterdam en Schiphol. Die uitzonderlijke 

positie wil de gemeente promoten en vorm geven. Haarlem wil samen met het bedrijfsleven en een 

aantal andere partners de kans pakken zelfstandig energie op te wekken. Met zo’n lokale energiedienst 

wil de gemeente groene energie aanbieden. Dat is van belang voor de toekomst en daarmee kan 

Haarlem het bedrijfsleven laten zien dat groene energie rendabel kan zijn. 

De gemeente wil haar kennis en deskundigheid niet versnipperen. Ze wil dat centrale kennispunt dan 

ook niet inleveren uit vrees dat het bedrijfsleven en particulieren die verduurzaming niet oppakken. De 

wethouder is er voorstander van dat er zo’n centraal punt in de organisatie blijft, een centraal 

kennisinstituut. Uiteraard hoort daar goede interne en externe communicatie bij.  

Voorwaarden voor verdere verduurzaming is een bedrijfsleven dat meewerkt. De crisis heeft daar 

absoluut geen nadelige invloed op, eerder omgekeerd. Het bedrijfsleven neemt zijn rol juist, hoewel 

financiële middelen soms een bezwaar vormen. Dat komt wellicht bij de behandeling van de kadernota 

aan de orde.  
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Groene geveltuinen en de APV kunnen strijdig met elkaar zijn. De wethouder wil dat graag positief 

benaderen. Bewoners moeten wel beseffen dat een geveltuin zijn beperkingen kent en dat een achtertuin 

ook niet helemaal betegeld moet worden.  

De energiecoach doet het fantastisch, maar geld speelt daarbij een rol. Gezocht moet worden naar een 

manier waardoor het goede werk van hem in stand blijft. Dat draagt bij aan het commercieel 

functioneren van de bedrijven in de stad. Of dat gefinancierd kan worden uit de bedrijveninvesterings-

zonegelden neemt de wethouder op met collega Nieuwenburg.  

Monitoring moet periodiek plaatsvinden, misschien zo’n drie keer per jaar. De raad heeft recht op 

informatie over de voortgang om te kunnen sturen. 

De gemeente is bezig met een grootschalige reorganisatie binnen de organisatie. Voor een aantal 

afdelingen staat duurzaamheid niet bovenaan. Hij hecht er sterk aan de registrerende taak zo veel 

mogelijk bij iedere afdeling neer te leggen, maar de afdeling Milieu heeft daarin het laatste woord en 

stuurt daarop. Hij zal het voorstel om per afdeling een overzicht bij te houden indienen in het overleg 

met de afdelingen.  

Wethouder Van Doorn zal de vraag over geothermie later beantwoorden.  

Met de zonatlas zet de gemeente sterk in op het gebruik van zonnepanelen. 

Het proces verloopt inderdaad langzaam. Er worden veel versnellingen aangebracht. De crisis vormt 

daarbij een nadeel. De gemeente heeft niet altijd alle middelen om haar rol te nemen. 

De wens om benzinescooters te weren zal hij bekijken. Een rijksmaatregel kan echter niet door een 

gemeentelijke overheid worden overruled. Voor de Rijksstraatweg zijn destijds de mogelijkheden 

bekeken. De wethouder neemt contact op met Amsterdam over het experiment met fietspaden waarop 

scooters worden geweerd.  

De gemeente wil duurzaamheid absoluut niet dicteren, maar haar burgers daar wel toe verleiden. 

Er spelen problemen bij oplaadpalen. Zo’n paal moet geplaatst worden, maar een veilige aansluiting op 

het energienet zonder illegale aftap of vandalisme vraagt het een en ander. Binnen het platform G32 is 

dit onderwerp aangekaart en er vindt overleg plaats met het ministerie. 

De nota Spaarne Energie is bij B en W geweest en komt binnenkort naar de commissie.  

De wethouder zoekt uit wat hij kan doen aan handhaving op de diverse, individuele energiezaken. Hij 

komt er later op terug.  

 

De voorzitter concludeert dat het duurzaamheidsprogramma 2012 als hamerstuk en die van 2013 als 

hamerstuk met stemverklaring naar de raad gaat. De CO2-monitor 2009-2010 zijn hiermee voldoende 

besproken. 

 

6. Informatienotitie Grondwateroverlast winter 2012-2013 

Wethouder Van Doorn meldt dat de klachten over wateroverlast weliswaar landelijk spelen, maar het 

zwaartepunt ligt tussen Den Helder en Delft. De gemeente is niet aansprakelijk, maar ze zal er alles aan 

doen om de raad informatie te verschaffen over bekostiging van eventuele extra maatregelen. 

 

De heer Van de Manakker wijst op de peilingen in de Haarlemse grachten die zijn verricht vanaf 

oktober. Er zouden geen noemenswaardige afwijkingen zijn. Hij heeft begrepen dat het peil van 

oppervlaktewater iets anders is dan het grondwaterpeil. In sommige afgekoppelde gebieden loopt het 

regenwater via de pijp over het trottoir in plaats van rechtstreeks een buis in en dat water gaat dus 

gewoon de grond in. Enig verband tussen het stopzetten van de bemaling in de duinen en de 

grondwateroverlast is weliswaar niet aangetoond, maar misschien zou het toch helpen als daar weer 

wordt gepompt. 

 

De heer Kok, beleidsmedewerker Riolering, licht toe dat er inderdaad verschil is tussen 

oppervlaktewater en grondwater. In de stad verkeren sommigen in de mening dat falend peilbeheer van 

Rijnland aan de orde zou zijn. Men moet niet terug willen naar winning in de duinen. De wateroverlast 

in Haarlem is gerelateerd aan alle peilgebieden om de verschillende niveaus ten opzichte van het 
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maaiveld, van de vloeren en van de funderingen op peil te houden. Er zou onnoemelijk veel water 

moeten worden onttrokken aan de duinen om de grondwaterstand enigszins te beïnvloeden. De 

grondwaterstanden gelden voor de duinen en niet voor de stad. Er zijn sinds het begin van de jaren 

tachtig al diverse onderzoeken gedaan. De effecten in de duinen zijn groot, maar zodra het gaat om 

gebieden buiten de binnenduinrand is er na anderhalf jaar geen effect meer in de stad. Wat er in 2002 is 

gebeurd in de duinen, vertaalt zich nu echt niet meer in de stad. 

 

De heer Boer meldt dat diverse bewoners erg veel last ondervinden van het hoge grondwaterpeil. 

Haarlem is niet de enige gemeente die hier last van heeft en hij is blij dat de wethouder heeft 

aangegeven ook met omringende gemeenten in gesprek te gaan. Het nieuwe stuk van de GRP komt 

eraan en wellicht worden concrete oplossingen daarin meegenomen.  

De heer Schaart vindt het rapport heel duidelijk. Er is een tweedeling in de stad. Omdat er al jaren zo 

veel regen valt, vraagt het plan om aanpassing. In de wijken waar de drainering al ligt, gaat het beter. 

De PvdA vraagt of de drainering misschien eerder aangelegd kan worden zonder te wachten op aanpak 

van de riolen.  

De heer Stapelkamp begrijpt dat de gemeente één brief maakt voor iedereen die klaagt. Dat vereist een 

toelichting. 

Mevrouw Pippel begrijpt wel dat de gemeente één brief maakt. Dat is immers de juridische 

werkelijkheid. Dat laat onverlet dat de mensen heel veel overlast ondervinden en dat vraagt om een 

aanpak voor de toekomst.  

 

Wethouder Van Doorn erkent zijn maatschappelijke verantwoordelijkheid. Hij wil nadenken over de 

vraag of het de afgelopen jaren goed is verlopen. Er is nu sprake van een exceptionele situatie. De 

drainagebuizen zijn vooral in het hoge deel van de stad aangelegd en de problemen doen zich nu met 

name voor in dat hoger gelegen deel van de stad. Dat is bijzonder en dus moet er goed nagedacht 

worden over de toekomst. Dat staat los van de juridische verantwoordelijkheid. 

Het rioleringsprogramma is getemporiseerd en daardoor worden ook geen drainagebuizen aangelegd. 

Hij wil met name kijken naar mogelijkheden voor de binnenstad en hij zal dat meenemen bij de 

resultaten van het onderzoek dat nu loopt. 

De heer Kok licht nog toe dat afkoppeling afhangt van de wijk en de omstandigheden. Er is een 

opmerkelijke tweedeling in de stad. Dat heeft te maken met enerzijds de perceptie en anderzijds met de 

bouwkundige situatie. In Schalkwijk zijn praktisch geen kelders en Schalkwijk heeft een redelijk laag 

grondwaterniveau. In het centrum zorgt een stortlaag ervoor dat hevige regenval een tijd hoog in de 

grond blijft hangen. Afkoppeling is maatwerk en vindt niet plaats in wijken waar al problemen spelen.  

Wethouder Van Doorn zegt toe dat er op de gemeentelijke site een faq-overzicht komt. 

 

7. Actielijst en jaarplanning 

Commissieleden kunnen hun reacties per mail doorgeven aam de griffie. Een aantal reacties is al 

binnen. Morgen zullen de commissievoorzitters in het presidium bespreken hoe de actielijsten en de 

jaarplanning mede aan de hand van de reacties opgeschoond kunnen worden. Tevens kan de griffie voor 

de overige, oude, niet meer actuele actiepunten een voorstel doen aan de respectievelijke commissie 

voor het afdoen van deze punten. 

 

8. Agenda komende commissievergadering(en) 

 Vaststelling Parkeervisie 

 DVM Zuid-Kennemerland 

 Vaststelling bebouwdekomgrenzen 

 Concept ecologisch beleidsplan 

 Resultaten haalbaarheidsvisie Lokale Energie Dienst 

 Brief van wethouder Van Doorn d.d. 19 december 2012 inzake parkeerplaatsen aan het Jaagpad 
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 Brief van wethouder Van Doorn over de ligplaatsen - op verzoek van de VVD 

 

13. Rondvraag 

De heer Schaart wijst op de glasplaten op het Stationsplein. Die worden spiegelglad bij sneeuw en 

ijzel, maar ook bij regen. Hij vraagt of daaraan iets gedaan kan worden.  

Afgelopen maandag heeft Wethouder Van Doorn al laten kijken naar de glazen plafondplaten en daar 

komt hij op terug. 

 

Mevrouw Schopman wijst op de monumentale trappen aan de IJdijk in Spaarndam waarvan de treden 

opengescheurd zijn. Dat zorgt voor gevaarlijke situaties. 

Wethouder Van Doorn gaat kijken wat er precies aan de hand is bij die monumentale trappen.  

 

De heer Visser vraagt of Haarlem iets wil doen aan de blauwe golf. De provincie heeft daar een fonds 

voor. Al uitgegeven kosten schijnen ook nog te verhalen te zijn. Hij krijgt daarover graag informatie. 

Wethouder Van Doorn zegt schriftelijke informatie toe over die blauwe golf. 

 

14. Sluiting 

De voorzitter bedankt iedereen voor zijn inbreng en sluit de vergadering om 18.10 uur. 

 

 

 


